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Aan het college van burgemeester en wethouders van Helmond, 
 
In de Voorjaarsnotitie heeft u de bezuinigingsmogelijkheden op de meerjarenbegroting geïnventariseerd. 
Hoewel u in de notitie nog niet in detail treedt omtrent concrete bezuinigingsmogelijkheden, maakt 
GroenLinks zich zorgen omtrent een specifiek beoogde bezuinigingsmaatregel op programma 5 cultuur. De 
volgende zin over bezuinigingen op programma 5 in de notitie baart ons zorgen: ‘..naast het concentreren 
van de bibliotheekvoorziening in de nieuwe accommodatie [gaat het] om een aantal relatief beperkte 
bezuinigingen verspreid over het programma’. 
Uit deze zin maken wij op dat de drie bibliotheekfilialen (‘t Hout, Brouwhorst, De Bus) mogelijk moeten 
sluiten. Een zeer ongewenste ontwikkeling aangezien op deze wijze een belangrijke voorziening uit de 
wijken verdwijnt. Bij navraag bij de directeur van de centrale bibliotheek bleek dat deze zorg niet 
weggenomen kon worden. Een garantie dat de filialen open blijven kon niet worden gegeven. 
GroenLinks heeft hierover alle basisscholen aangeschreven. Diverse basisscholen hebben middels een 
reactie aangegeven zich zorgen te maken over deze mogelijke ontwikkeling. Met name de scholen die nabij 
een filiaal gevestigd zijn,  werken doorgaans nauw samen met de bibliotheek. Scholen constateren dat het 
steeds moeizamer wordt het kind aan het lezen te krijgen. Een mogelijke sluiting van de filialen maakt het er 
zeker niet beter op. GroenLinks begrijpt de noodzaak van bezuinigen, ook op het programma ‘cultuur’; maar 
bezuiniging door het sluiten van de filialen zullen wij niet slikken. De indruk wordt gewekt dat de kosten van 
een nieuwe centrale bibliotheek gedekt dienen te worden door de filialen weg te bezuinigen. 
Naar aanleiding van het bovenstaande hebben we voor u de volgende vragen: 

1. Wat bedoelt u in de Voorjaarsnotitie precies met “het concentreren van de bibliotheekvoorziening in 
de nieuwe accommodatie”? 

2. Wat is de oorzaak van de mogelijke sluiting van filialen? Houdt dit verband met de bezuinigingen van 
de gemeente, of zijn de nieuwe huisvestingskosten van de bibliotheek de oorzaak? 

3. Wat is de hoogte van de huur die de bibliotheek aan de gemeente betaalt, en hoe verhoudt dit zich 
tot de huisvestingskosten die de bibliotheek op de Markt had? Bent u bereid om vanuit de dubbele 
rol van de gemeente (als subsidieverstrekker en als eigenaar van het gebouw) te bekijken op welke 
wijze u de mogelijk onverwacht toegenomen huisvestingskosten deels kunt compenseren? 

4. Wat zijn uw gedachten over de functie van de bibliotheekvoorzieningen in de wijken? Bent u bereid 
om bij de subsidieverstrekking aan de bibliotheek voorwaarden te stellen over de bereikbaarheid van 
een goede bibliotheekvoorziening voor alle inwoners van Helmond? 

5. Wat zijn uw gedachten over de samenwerking tussen de bibliotheek en (basis)scholen? Bent u 
bereid om bij de subsidieverstrekking aan de bibliotheek voorwaarden te stellen over de 
samenwerking met Helmondse scholen? 

6. Op weke wijze verloopt momenteel het overleg met de bibliotheek over de mogelijke sluiting van 
filialen, en op welk moment verwacht u de gemeenteraad in deze besluitvorming te gaan betrekken? 

Wij hopen dat u ons meer duidelijkheid kunt verschaffen en dat u onze zorgen weg kunt nemen. 
 
In afwachting van uw spoedige reactie verblijf ik, 
Met vriendelijke groet, 
Namens GroenLinks Helmond, 
Ling Ko 
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Antwoord college van burgemeester en wethouders: 
Naar aanleiding van uw bovengenoemde brief, delen wij u het volgende mede. 

1. Met het concentreren van de bibliotheekvoorziening in de nieuwe accommodatie bedoelen wij, dat 
de nieuwe bibliotheekcentrale een zodanige upgrading heeft ondergaan in verhouding tot de situatie 
voorheen, dat het bedienen van een grotere groep bezoekers, zowel ruimtelijk als qua voorzieningen 
mogelijk is. Daarom zijn wij van mening dat burgers die gebruik willen maken van de bibliotheek, 
voortaan gebruik dienen te maken van de nieuwe accommodatie. Hierbij maken wij een uitzondering 
voor kinderen tot en met 12 jaar. Voor deze doelgroep willen wij in goed overleg met de bibliotheek, 
flankerende voorzieningen treffen, waardoor bibliotheekgebruik dicht bij huis mogelijk blijft 

2. De oorzaak van de mogelijke sluiting van filialen is gelegen in de bezuinigingsnoodzaak. Er is geen 
relatie met de huisvestingskosten van de nieuwe centrale. 

3. De huur die de bibliotheek aan de gemeente betaalt wordt  voor het kapitaaldeel volledig door de 
gemeente gecompenseerd middels subsidie. Het niet kapitaaldeel van de huur wordt door de 
bibliotheek opgevangen binnen de exploitatie. 

4. In vraag 4 vraagt u om onze visie op bibliotheekfilialen in de wijken. Hierop zijn we hiervoor reeds 
ingegaan. In dit verband willen we nog opmerken dat een financiële analyse van de filialen een 
beslissende factor is geweest voor ons standpunt. 

5. De samenwerking tussen bibliotheek en (basis)scholen is voor ons een belangrijk beleidscriterium. 
In het hiervoor aangekondigde overleg met het bibliotheekbestuur zal dit aspect uiteraard worden 
meegenomen. 

6. Tenslotte informeert u naar de stand van zaken m.b.t. het overleg met de bibliotheek. Bestuur en 
directie zijn door de portefeuillehouder cultuur geïnformeerd over het voornemen van ons college. 
Na het zomerreces zullen zij door ons worden uitgenodigd voor overleg. De raad zal in het kader van 
de begrotingsbehandeling bij de besluitvorming worden betrokken. 

 
In vertrouwen u hiermee afdoend geïnformeerd te hebben. 
 

 
Burgemeester en wethouders van Helmond, 
De burgemeester,  de secretaris, 
Drs. A.A.M. Jacobs.  A.A.M. Marneffe RA. 


